



Message from Bishop Garcia on the Holy Year of Jubilee 2025

February 24, 2025

Dear sisters and brothers in Christ:

It is indeed a great joy that His Holiness, Pope Francis, has declared a **Jubilee Year of Hope** that began December 29, 2024, and ends on Sunday, December 28, 2025.

It is meant to be a journey of prayer and renewal for God's Holy People. The Pope's focus on the virtue of "hope," for Jubilee Year 2025, is one our world desperately needs.

As Pope Francis has often spoken about – he also focuses living this Jubilee Year such that it might be a 'moment' of encounter, in particular, a ***genuine, personal encounter with the Lord Jesus***, he who is our Way, Truth, and Life. My hope for our Diocesan Family, is that this deeper encounter with the Lord Jesus, who is indeed "our hope," would also spur our greater commitment to ***say "Yes!"*** to the Lord's invitation to us ***to share in his mission***.

On Sunday, March 2, 2025 at 10:30AM, I will preside at the Solemn Liturgical Opening of the Holy Year in our Diocese at our Cathedral Church of San Carlos in Monterey, to which all are invited.

During Holy Years, it has often been the pious practice of the Christian faithful to make pilgrimages as a sign of their 'spiritual journey,' to both local and universal holy sites. Below are listed the churches in our Diocese which have been officially designated as pilgrimage sites.

- ❖ **San Carlos Cathedral, Monterey, CA**
- ❖ **Carmel Mission Basilica, Carmel, CA**
- ❖ **Mission Chapel of Holy Cross, Santa Cruz, CA**
- ❖ **Mission Church of San Juan Bautista, San Juan Bautista, CA**
- ❖ **Madonna de Sasso Pro Cathedral, Salinas, CA**
- ❖ **Mission San Luis Obispo de Tolosa Pro Cathedral, San Luis Obispo, CA**

An indulgence is one of the special 'signs' of the Jubilee Year, which reminds us of the "unlimited nature of God's mercy." (*Spes Non Confundit*, 23, Pope Francis). Information will be posted on our diocesan social media in the coming days.

Again, my prayer for all of you, is that this Jubilee will bring forth a deeper encounter with the Lord Jesus who is the world's true hope, "yesterday, today, and forever." May we pray together for the courage to proclaim this hope to the world. May this hope be 'realized' in our love for and service to, the poorest and most marginalized in our midst.

Sincerely yours in Christ,

Most Reverend Daniel E. Garcia
Bishop of Monterey in California





Mensaje del Obispo García sobre el Año Santo Jubilar 2025

24 de febrero del 2025

Estimados hermanos y hermanas en Cristo:

Es una gran alegría que Su Santidad, el Papa Francisco, haya declarado un Año Jubilar de la Esperanza que comenzó el 29 de diciembre de 2024 y termina el domingo 28 de diciembre de 2025.

Se trata de un camino de oración y renovación para el Pueblo Santo de Dios. El enfoque del Papa en la virtud de la “esperanza” para el Año Jubilar 2025 es algo que nuestro mundo necesita desesperadamente.

Como el Papa Francisco ha dicho a menudo, también se centra en vivir este Año Jubilar de tal manera que pueda ser un “momento” de encuentro, en particular, un ***encuentro genuino y personal con el Señor Jesús***, quien es nuestro Camino, Verdad y Vida. Mi esperanza para nuestra Familia Diocesana es que este encuentro más profundo con el Señor Jesús, que es en verdad “nuestra esperanza”, también impulse nuestro mayor compromiso de ***decir “¡Si!”*** a la invitación del Señor para que ***compartamos en su misión***.

El domingo 2 de marzo del 2025 a las 10:30 a. m., presidiré la Solemne Apertura Litúrgica del Año Santo en nuestra Diócesis en nuestra Iglesia Catedral de San Carlos en Monterey, a la que todos están invitados.

Durante los Años Santos, a menudo ha sido una práctica piadosa de los fieles Cristianos el hacer peregrinaciones como signo de su “camino espiritual”, tanto a lugares sagrados locales como universales. A continuación, se enumeran las iglesias de nuestra Diócesis que han sido designadas oficialmente como lugares de peregrinación.

- ❖ **Catedral de San Carlos, Monterey, CA**
- ❖ **Misión Basílica de Carmel, Carmel, CA**
- ❖ **Capilla de la Misión de Holy Cross, Santa Cruz, CA**
- ❖ **Capilla de la Misión de San Juan Bautista, San Juan Bautista, CA**
- ❖ **Concatedral de Madonna del Sasso, Salinas, CA**
- ❖ **Concatedral de la Misión de San Luis Obispo de Tolosa, San Luis Obispo, CA**

La indulgencia es uno de los “signos” especiales del Año Jubilar, que nos recuerda la “ilimitada misericordia de Dios” (*Spes Non Confundit*, 23, Papa Francisco). En los próximos días se publicará más información al respecto en las redes sociales de nuestra diócesis.

Nuevamente, mi oración por todos ustedes es que este Jubileo traiga consigo un encuentro más profundo con el Señor Jesús, quien es la verdadera esperanza del mundo, “ayer, hoy y siempre”. Oremos juntos para tener el coraje de proclamar esta esperanza al mundo. Que esta esperanza se “realice” en nuestro amor y servicio a los más pobres y marginados en nuestro medio.

Sinceramente suyo en Cristo,

Reverendísimo Daniel E. García
Obispo de Monterey en California

